
Max Melzer: Sportem ke zdravému pohraničí! 

Max Melzer měl na začátku svého Roku na hranici jasno: jako nadšenec do různých 

sportů, hlavně házené a fotbalu, se pustil do propojování českých a německých 

sportovních klubů a spolků. „Protože u nás v regionu je pro tohle hodně možností a 

zároveň se toho zase tolik německo-českého neděje,“ míní rodák z Oberlausitz, kterému 

na české straně připadla ještě oblast Liberecka. „Postupem času jsem si přibral kromě 

sportovních spolků ještě sociální zařízení, jako jsou různá poradenská centra, domovy 

mládeže, nebo dílny, do kterých mohou docházet postižení,“ popisuje Melzer. 

Díky jeho nadšení se mu podařilo zorganizovat společnou vánoční besídku českého a 

německého klubu mládeže. „Německý vedoucí se opravdu hodně zasnažil, aby českým 

hostům nachystali dost jídla a sehnali dodatečné dárečky,“ vzpomíná s úsměvem. 

Pochvaluje si také, že ani jedna strana nepotřebuje jeho další pobízení, aby spolupráce 

pokračovala – motivaci mají samy velkou. A přesně tak by to podle Melzera mělo v 

ideálním případě v pohraničí “šlapat”. 

“Pro mě osobně byl ten projekt i velmi dobrou školou. Networkoval jsem, zprostředkovával, 

radil jsem s možnostmi financování a trápil si hlavu s neustálým přepínáním mezi 

přinejmenším dvěma jazyky,” vyjmenovává Melzer. V česko-německých vztazích chce 

působit i dál a do budoucna hledí optimisticky: potvrdil si totiž, že na Liberecku a v 

Oberlausitz je nejen hodně potenciálu, který se dá rozvíjet, ale že ledacos už docela dobře 

i funguje. 

Osobní výzvu do budoucna má jasně rozmyšlenou: hrát dál házenou a u toho propojovat 

české a německé kluby. A jaký tip má jako zkušený cestovatel v pohraničí po potenciální 

návštěvníky? „Přeshraniční veřejná doprava je skvělý způsob, jak objevovat nová místa. 

Sám na své cesty vlakem během Roku na hranici často a rád vzpomínám,“ uzavírá. 
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